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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 

  

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2017. február 20. napján 10:00 

órakor megtartott nyilvános képviselő-testületi üléséről. 

 

Helye:  Salföld Faluház (Salföld, Kossuth utca 31.)  

 

Jelen vannak:  Fábián Gusztáv  polgármester 

    Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester 

    Kovács István képviselő 

                           

   

Tanácskozási joggal jelen van:  
 

Dr. Szabó Tímea jegyző megbízásából: Tóthné Titz Éva aljegyző 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző 

 

A jegyzőkönyvet készítette: Csik Tímea, jegyzőkönyv-vezető 

 

Lakosság részéről: 2 fő 

 

Fábián Gusztáv polgármester: köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy a képviselő-

testület 3 fővel határozatképes. Az utolsó ülés óta lebonyolításra került a karácsonyi 

ünnepség, szilveszteri mulatság, egy úgynevezett téltemetés összejövetel és a Balassi-nap. 

Ismerteti a lejárt határidejű határozatokról készült jelentést, melyet javasol elfogadásra.   

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

7/2017. (II. 20.) HATÁROZATA 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatokról készült 

jelentést elfogadja.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja a meghívó szerinti napirendet kiegészíteni az adó 

rendelet módosításával, mivel az a meghívóban nem szerepel, de anyag részét képezte.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

8/2017. (II. 20.) HATÁROZATA 
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2017. február 20-i ülés napirendjének elfogadásáról  
 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2017. február 20-i  ülés napirendjét az 

alábbiak szerint elfogadja:  

1.) Polgármesteri illetmény, alpolgármesteri tiszteletdíj megállapítása 

2.) A 2017. évi költségvetésről szóló rendelet elfogadása 

3.) Közterület használatról szóló rendelet módosítása  

4.) 2017. évi közbeszerzési terv elfogadása  

5.) 2017. évi rendezvényterv elfogadása  

6.) Vendégház szállásdíjának meghatározása  

7.) Polgármester szabadság ütemezésének elfogadása  

8.) Egyesületek 2016. évi támogatásának elszámolása 

9.) Ábrahámhegy Polgárőr Egyesület 2017. évi támogatás iránti kérelme 

10.) Falugondnoki szolgálat továbbképzési terve  

11.) Balaton-felvidéki Szociális, Gyermekjóléti és Háziorvosi Ügyeleti Szolgálat 

által biztosított szociális és gyermekjóléti alapellátások intézményi térítési díjainak 

véleményezése 

12.) Viziközmű vagyon értékelésének elfogadása  

13.) A Badacsonytomaj  Napközi otthonos óvodai ellátását biztosító Intézményi 

Társulás működéséről és a Társulási Tanács munkájáról szóló beszámoló elfogadása 

14.) Szociális ellátásokról szóló rendelet módosítása 

15.) Törvényességi felhívás megtárgyalása  

16.) Tájékoztatás településképi rendelet és az arculati kézikönyv készítési 

kötelezettségről, valamint a Balaton törvény 2017. évi felülvizsgálatáról 

17.) Adó rendelet módosítása 

18.) Vegyes ügyek 

 

 

1.) Polgármesteri illetmény, alpolgármesteri tiszteletdíj megállapítása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: törvény alapján január 1-től változott a polgármesteri 

illetmény, illetve az alpolgármesteri tiszteletdíjra vonatkozó szabályok is módosultak. A 

kormány rendezte a főállású polgármesterek illetményét, illetve a társadalmi megbízatású 

polgármesterek tiszteletdíját. 2014. évben csökkentették az illetményeket, most pedig elég 

komoly összeggel emelték. A saját illetménye 100 %-ban emelkedik, hozzá kell tenni, hogy a 

parlamentben ez a kormány és az ellenzék közös javaslatára történt. A törvényben lehetőség 

nyílik az alpolgármester tiszteletdíjának módosítására is. Ebben az ügyben a szavazás a 

kormányhivatal által javasolt. Ez a drasztikus fizetésemelés megjelenik egy ilyen kistelepülés 

költségvetésében. A kormány azt ígérte, a települési egy lakosra jutó adó-erőképességének 

figyelembevételével kompenzálja ezt a fizetésemelést, viszont az alpolgármesterét nem. 

Tudomása szerint valóban emelkedett az állami támogatás megközelítőleg másfél millió 

forinttal.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: ez általános támogatás, ebben benne van a köztemető, a 

zöldterület kezelés és minden, kivéve a szociális és kulturális kiadásokat.  
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Fábián Gusztáv polgármester: kérdés, hogy a kormány mennyit szánt többletköltségre, mert 

ez azért nem tiszta. Az biztos, hogy az állam nem teljes mértékben téríti ezt az emelést, tehát 

ki kell gazdálkodni az Önkormányzatnak. A pénzügyes kolléganővel a költségvetést 

elkészítette és ezt a fizetésemelést az idei évi a költségvetés elbírja,  ki lehet    gazdálkodni, a 

és tartalék alapban is van pénz. Az alpolgármester asszony részéről felmerült, hogy a fizetés 

egy részéről mondjon le, itt el szeretné mondani, hogy nem mond le róla. Mindenki 

véleményének és akaratának megfelelően szavaz ebben az ügyben.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: elmondja, hogy ő nem egyszerűen felszólította 

polgármester urat, hogy egy részéről mondjon le. Egy kicsit messzebbről kezdené. Akkor, 

amikor megérkezett ez az információ, hogy megemelkednek az illetmények, tiszteletdíjak, 

akkor polgármester úr írt levelet, melyben azt közölte, hogy örömmel, úgy gondolja, hogy 

megadná a maximumot. Őt ez meglepte, bár kellemesen, de arra gondolt, hogy 2014-es 

alakuló ülésen volt egy határozat, amiben az szerepel, hogy az alpolgármester tiszteletdíja a 

társadalmi megbízatású polgármester tiszteletdíjának a 80 %-ot kapja, melyből kiszámolta, 

hogy ez 119.660 Ft lenne. Természetesen örült, amikor a polgármester úr megírta, hogy a 

134.000 Ft-ot szeretné megadni. El kell, hogy mondja, hogy a legnagyobb rosszindulattal sem 

lehet mondani, hogy anyagias volna. Abban az időben, amikor Simonné Vitányi Mónika volt 

polgármester, akkor érezte, hogy nagyon csúszik el a költségvetés, és igazából mínusz 

3.000.000 Ft-tal vették át a falut. Akkor 2008. májusától 2010. októberéig egy fillért nem vett 

fel, tehát lemondott a tiszteletdíjról. Akkor, amikor mínusszal vették át a falut, akkor 

kollektívan lemondtak a tiszteletdíjról 2012. januárjáig, illetve csak költségtérítést vettek fel. 

Aztán kapott egy értesítést, hogy 2.300.000 Ft hiányt fog létrehozni ez a költségvetésben ez a 

mostani fizetésemelés, és utána megkapta azt az e-mailt is, amelyben polgármester úr azt 

mondta, hogy neki 100.000 Ft alpolgármesteri tiszteletdíjat fog javasolja. Ha a költségvetésre 

kell tekintettel lenni, mert ugye későbbiek során nem kap az Önkormányzat egy nagyobb 

támogatást, bár úgy gondolja, hogy nagyon sok helyen problémát fog okozni ez a nagy 

fizetésemelés, és van egy olyan érzése, hogy szeptemberben nagyon gyorsan pótolni fogják. 

Addig is ő elfogadja ezt a 100.000 Ft-ot, ami tulajdonképpen 25 %-kal kevesebb, mint 

amennyit a törvény megállapít az alpolgármesternek, de akkor legyenek egységesek, és 

demokratikusak, és azt mondta polgármester úrnak, hogy mindketten a 25 %-ról mondjanak 

le. Amikor csökkentették a polgármesteri tiszteletdíjat, akkor megtalálták azt a kiutat, vagy 

kiskaput, hogy polgármester úr akkor lett főállású.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: bocsánat az nem kiskapu, az egy törvény adta lehetőség volt.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: igen, akkor ezt a megoldást találták rá. Az indokok 

között szerepelt az is, hogy polgármester úr az egyedi szennyvízkezelőket fogja karban 

tartani, elmegy esetlegesen oktatásra is, valamint a könyvtár, illetve a vendégház 

fenntartásában is közreműködik, igazából megvolt ennek a magyarázata. Szóval most a 

tiszteletdíjas polgármesternek 150.000 Ft lenne a juttatása, a főállásúnak pedig ennek a 

duplája, az alpolgármesternek 134.618 Ft lenne. Kiszámolta, hogy ha mindketten 

lemondanának egy negyedéről, akkor a hiány, ami 2.300.000 Ft volt, most csak 400.000 Ft 

lenne.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: milyen hiányról beszél az alpolgármester asszony.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: megkapott egy olyan tájékoztatást, hogy 3.591.000 

Ft lenne most, és 1.289.911 Ft volt, tehát a különbözetet valami módon bele kell illesztenie 

költségvetésbe, ez 2.301.000 Ft. Arra gondolt, hogy ha ebben polgármester úr is partner lenne, 
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akkor úgy gondolja, hogy úgy van értelme, ha együtt csinálják, és akkor 400.000 Ft lenne a 

különbség. Akkor a polgármesternek is mindig több lenne a fizetése, mintha tiszteletdíjas 

lenne. Ezzel próbálta meggyőzni, hogy legyenek tekintettel a költségvetésre. Egyébként a 

költségvetésben alpolgármesteri tiszteletdíjként nem a 100.000 Ft szerepel, hanem a 134.000 

Ft.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: már említette, hogy nem kíván lemondani erről az összegről, 

ez egy illetmény, tehát nem tiszteletdíjról van szó.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: ez bérként jelenik meg, maximum felajánlja más célra 

alapítványnak, egyesületnek. Ez egy törvényben megállapított illetmény, tehát erről csak úgy 

lemondani, nem nagyon lehet. Ennek biztosan megvan a formája, hogyan lehet egyéb módon 

felhasználni. Mindenkinek szíve joga dönteni ebben az ügyben.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: még egyszer elmondja, hogy nem óhajt lemondani az 

összegről, véleménye szerint jogilag egy kicsit necces is ez a dolog. Térjenek rá vissza, hogy 

miért és hogyan javasolta a 134.000 Ft helyett a 100.000 Ft-ot, ez egy kényesebb kérdés. Egy 

biztos, hogy abban az időben, amikor fillérekért végezték a dolgukat, senki nem foglalkozott 

az ő térítési díjukkal. A 100.000 Ft-tal sem foglalkozott senki, de amikor lecsökkentették a 

100.000 Ft-ot 70.000 Ft-ra, azzal sem foglalkozott senki. Főállású polgármester lett, az, hogy 

a kormány most 100 %-kal megemelte az illetményt, kétség kívül ő személy szerint ennek 

örül. Még egyszer elmondja, hogy egy év költségvetésébe a jelenlegi összeg belefér úgy, hogy 

a tervezet 134.000 Ft-tal számolva készült, és így a mérleg nullszaldós.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: a tartalékban van 475.000 Ft.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: korábban jogilag úgy értelmezte, hogy kötelező adni a 

134.000 Ft-ot az alpolgármesternek, aztán ezt a jegyző asszonnyal megbeszélték. Tekintettel, 

hogy közben felmerült olyan vélemény a testület részéről, hogy alpolgármester asszonynak 

talán egy kicsit sok. Most jön az indokolásának a nehezebb része. Alpolgármester asszony 

munkájával mindig elégedett volt, egy biztos, hogy akkor, amikor nem főállású munkát 

végzett, hanem szabadúszó riporter volt, legyenek őszinték, akkor is néha hiányolta a falu 

életéből. Jelenleg alpolgármester asszony főállású munkaviszonyban van Budapesten. 

Budapesten tölti az idejét reggeltől estig, a hétvégét is. Ez merült fel többekben, hogy ilyen 

kondíciók mellett nem igazán tudja teljes mértékben teljesíteni alpolgármesteri feladatait. Így 

ekkor ő javaslatot tett a képviselő úrnak, hogy csökkentetten emeljék az alpolgármesteri 

tiszteletdíjat kompromisszumos megoldásként. Sajnálatos módon nem nagyon tud részt venni 

az alpolgármester asszony a falu életében. Legyenek őszinték, a rendezvényeken sem látják, 

ha látják, akkor is csak előtte 10 perccel, mert nem ér rá, de cáfolja meg, ha gondolja. Így 

történt az, hogy kompromisszumképpen 100.000 Ft-os tiszteletdíjat javasolt.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: nem cáfolja, hanem rágalomnak nyilvánítja az 

elmondottakat.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: vannak a környéken faluk, ahol az alpolgármester 

munkahelyen dolgozik, de ő hazamegy a saját falujába délután öt órakor és talán még el tudja 

látni a feladatait. Gyakorlatilag alpolgármester asszony 150 %-ban Budapesten él, és időnként 

lejár. Nehéz így tiszteletdíjat emelni.  
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Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: ezeket muszáj visszautasítania. November óta 

létezik ez az állás, ha jól emlékszik, novemberben volt két ülés, azokon is mindig itt volt. 

Decemberben, januárban nem volt ülés.  

 

Kovács István képviselő: november 9-től látja el képviselői feladatait, azóta volt 5 testületi 

ülés. Ebből volt kettő saját ülés és három együttes ülés. Ebből az öt ülésből négy ülésen ketten 

voltak a polgármester úrral jelen.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: négy ülésen? Ezt azért nézzék vissza.  

 

Kovács István képviselő: ez 100 %, utána lehet nézni. Volt Mindszentkállán, Révfülöpön 

közös testületi ülés, most legutoljára Kővágóörsön.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: a közös testületi ülésekkel kapcsolatban mindig 

megkérdezte polgármester urat, hogy igényt tart-e arra, hogy jöjjön, mert az előző képviselő 

úr esetében még egy karlendítés esetére is fogta magát, és ott volt a testületi ülésen. Ő úgy 

vette ki a szavából, hogy most ketten is meg tudják oldani. Decemberben, januárban 

Salföldön nem volt egy szem ülés sem. Milyen rendezvényen nem vett részt? Itt volt a 

karácsonyi rendezvényen, az, hogy a szilveszteri rendezvényen nem volt itt, azt előre közölte, 

hogy nem fog egy sátorban fagyoskodni, akármilyen munkát végez, szíve-joga ott tölteni a 

szilvesztert, ahol akarja. Havat lapátolni nyilvánvalóan nem tud, polgármester úr, amit nem 

szeretne elintézni, vagy akivel nem akar beszélni, azt elintézi, a telefont is elintézte. 

Mindenféle terveik vannak, közösen szeretnének menni képviselő úrral is mindenféle ügyeket 

intézni. Tehát az, hogy decemberben és januárban itt holt szezon volt, ez egyáltalán nem 

indokol semmit. Gyakorlatilag visszautasítja, hogy nem vesz részt a falu életébe, jó havat 

lapátolni nem, nyilván, ha itt lenne, akkor sem tenné meg. Őszintén szólva a mai világban 

interneten egy csomó mindent el lehet intézni, sokkal egyszerűbben, mint amúgy, vagy 

telefonon kommunikálni. Ezért ezt nem tartja elfogadhatónak.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: továbbra is fenntatja véleményét, tulajdonképpen ez így 

kevés.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: gyakorlatilag az, hogy valaki öt napot valahol 

főállásban dolgozik, gyakorlatilag ugyanaz, mintha a polgármester úr elmegy házat építeni öt 

faluval arrébb.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ezt azért ne keverjék ide, neki van szabadsága, annak a 

terhére is csinálhatja. Azon kívül a munkaideje kötetlen. Azt szeretné elmondani, hogy azért, 

mivel így az alpolgármesteri teendőket nehezebben tudja ellátni, ezért bátorkodott egy 

szerényebb emelést javasolni. Azért felteszi a kérdést, mivel erre az évre 55 nap fizetett 

szabadsága van, akkor ezeken a napokon jelen tud lenni az alpolgármester asszony? 

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: hogyne. Tavaly is itt volt.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: személyes jelenlétével kell biztosítania a falu életét.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: nyilvánvalóan a saját ügyében nem fog szavazni, 

mert nem tartja tisztességesnek.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: most akkor jogilag ez, hogy van? 
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Tóthné Titz Éva aljegyző: az alpolgármester asszony terjeszti be a javaslatot a polgármesteri 

illetmény vonatkozásában. A polgármester jelzi érintettségét, és dönt a testület, hogy kizárja-e 

a szavazásból.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: de itt elhangzott az összeg csökkentése.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: a polgármesteri illetménynél törvény adta összeg van.  

 

Kovács István képviselő: itt állnak a polgármesteri illetmény, illetve az alpolgármesteri 

tiszteletdíj tárgyalásánál. Tulajdonképpen az önkormányzati törvény lett most módosítva, és a 

polgármesteri illetménynek egy meghatározott összeget szab meg. Az emeléssel bizonyos 

mértékig egyetért, országosan igyekeznek az illetményekhez hozzányúlni. Olyan dilemmája 

van, hogy szavaznak ugyan, de a polgármesteri illetmény egy meghatározott összeg, és 

teljesen mindegy. Véleménye szerint itt nem kell asszisztálni semmihez, ezt törvény hozza. 

Az illető, ha erre nem reagál, akkor ő, mint képviselő nem tud mit tenni, tehát a szavazata 

teljesen felesleges. A másik pedig az, ami jó lett volna, ha megnyugtatja, hogy életbe lép egy 

törvény január 1-től, ennek a törvénynek a 146/C. §-a szerint kompenzálja az állam. Elvárta 

volna, hogy ilyen horderejű dolognál már tudnak valamit az állami támogatás tekintetében.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: központilag megvan, hogy mire mit kapnak annak meghatározott 

összegeit megemelték a kolléganő ki is mutatta. Erre a jogszabály leírja, hogy megkapja a 

település adóerőképesség formájában a polgármesteri bér különbözetére, az alpolgármesteri 

tiszteletdíjra nincsen támogatás.  

 

Kovács István képviselő: könnyebben dönt a testület, ha tudja, hogy ezzel az emeléssel mit 

vállal fel. Egy ilyen kis településnél egyáltalán nem mindegy.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: valóban ebben a törvény módosításban nem derül ki, hogy 

falunként mennyi támogatást adnak, emelkedett az állami támogatás. 13.000.000 Ft-os 

támogatás van, de a 7.800.000 Ft-os támogatást kell nézni, az az általános támogatás, amiben 

benne van a polgármesteri illetmény emelése is. A 2016. évhez képest ez a fajta támogatás 

1.200.000 Ft-tal lett több. Az tény, hogy adott az állam támogatást, ez valamennyire 

megnyugtató, bár kétség kívül nem a 100 %-ot támogatják. Ez a drasztikus emelés talán olyan 

mértékben nem rendíti meg az Önkormányzat költségvetését, mert van rá többlet kifizetés, de 

ez az egész egy évre van tervezve, tehát fedezet van rá. A magyar kormány azt írja ebben a 

törvényben, hogy minden évben próbálja biztosítani adóerőképesség függvényében ezt a 

megemelt fizetést. Tehát nem az van, hogy a polgármester hatalmas fizetése miatt összeomlik 

a rendszer, de kétség kívül többlet kiadás.  

Javasolja a képviselő úrnak, hogy a falugondnoki szolgálat költségeit is nézze meg, 2,5 millió 

forint az állami támogatás már évek óta, és a falugondnoki összköltség 4,5 millió forint. Ha 

már nagyobb összegekről beszélnek, akkor ezt is vegyék figyelembe, a falugondnoki szolgálat 

fenntartására évi 2 millió forintot költ a falu, és nem kapnak rá több támogatást. Egyébként, 

ha megkérdezik a pénzügyi ügyintézőt, akkor ez év vége felé fog módosulni felfelé.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: májusban és októberben felülvizsgálják, a tavalyi évben 

októberben emelkedett egy kicsit.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kétség kívül az alpolgármesteri tiszteletdíj emelésre nincsen 

támogatás, azt a falunak kell kigazdálkodni.  
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Kovács István polgármester: a falugondnoki költségekre úgy gondolta, hogy a költségvetés 

tárgyalásakor térnek ki. Ha már a polgármester úr felhozta, ez neki elég kellemetlenül esett. 

Igen van erre a falugondnoki feladatra ennyi pénz, de ha megnézik, hogy ez mit takar, akkor 

mindjárt kiderül, hogy ehhez az összeghez kapnak 2,5 millió forint támogatást.  

A falugondnoki szolgáltatást a testület vezette be a településen, és törvény írja elő, hogy 

milyen szolgáltatásokat kell nyújtani. Úgy érzi, hogy ezért az illetményért nem neki kell 

szégyenkezni, ugyanis amióta a településen alkalmazott, egyik testület sem adott egyetlen egy 

forint emelést sem. Mindig kullogott az állam által meghatározott garantált bérminimumon. 

Megjegyzi, hogy ez nem neki szégyen, hanem annak, aki ezt fel meri hozni, hogy 36 év 

munkaviszony után garantált bérminimumon van valaki ma Magyarországon. Úgy érzi, hogy 

ezzel Salföldet ő nem terheli meg, mivel van 2,5 millió forint támogatás, másodszor, ha 

visszaemlékeznek, amikor indult a falugondnoki szolgálat átszervezése 2011. szeptemberében 

hívta őt az alpolgármester asszony, hogy milyen szolgáltatásokat kell bevezetni. Nem ő találta 

ki és úgy érzi, hogy jogos a felvetésnél, amit bérre fordítanak. A többi költség, ami 

jelentkezik, az mind összefüggésben van azzal, amit a testület neki kitalál. Elmondta, hogy 

nem lehet bizonyos gyerekszállításba belemenni, mert baj lesz, nem fogadta meg senki. Tehát 

ő, mint falugondnok, nem ő találja ki a költséget.  

 

Fábián Gusztáv polgármester:  a falugondnok  jövedelme jelenleg havi bruttó 202.000 Ft, 

mely áll 161.000 Ft bérből, 31.000 Ft ágazati pótlékból és cafetéria 10.000 Ft havonta.  

A bérköltség jelenleg a falugondnok vonatkozásában 3 millió forint. Emellett még 1,5 millió 

forintot fordítanak a többi költségre. Magyarul, amit az állam ad 2,5 millió forintot, az még a 

bérköltségre sem elég. Semmi gond nincsen ezzel a falugondnokra a településnek szüksége 

van, köszönik a munkáját, nem erről beszélnek, arról beszélnek, hogy kigazdálkodják a 

falugondnok fizetését is. Tény, hogy a költségvetéssel szorosan összefügg az illetmény 

emelés. Egy évre biztosítva van a keret, véleménye szerint takarékos és jó gazdálkodással ez 

folytatható. Nem kérte a magyar parlamentet, hogy emelje az illetményét, de arra sem kérte, 

hogy akkoriban csökkentse. Ne értse félre a képviselő úr, aki egyben a falugondnok is, 

Salföldön a falugondnoki szolgáltatás stabil, szükséges, véleménye szerint nagyon jól 

működik.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: egyetért a képviselő úrral, miért kell erről szavazni, 

ezt törvény írja elő.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ezt a kérdést ő is feltette a jegyző asszonynak, azt a választ 

adták a Kormányhivatalban, hogy nem árt ezt megszavaztatni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: akkor viszont nem muszáj.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: nem kötelező, de a Kormányhivatal leírta, hogy a képviselő-

testületek szavazzák meg a polgármesteri illetményt is.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: mi történik akkor, ha nem szavazza meg.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: miért jobb a testületnek, ha nem szavazza meg? 

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: annyiszor szavaztattak meg már törvényt 

feleslegesen.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: nézzék meg az órát, egy órája beszélnek erről.  
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Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: nem egészen, 40 perce.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: elnézést kér aljegyző asszonytól, de ezt tudni lehetett, mivel 

ez nagyon kényes téma.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: 40 perce beszélnek róla, és a végén pedig azt mondják, hogy 

miért kell megszavazni? Le is van írva az előterjesztésbe, hogy mérlegelést igényel az 

alpolgármesteri tiszteletdíj, viszont a polgármesteri illetményt törvény határozza meg.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: elfogadja, hogy erről ne szavazzanak, mert ez egy 

törvény és tudomásul veszik, hogy a törvény értelmében a polgármesternek 299.151 Ft 

havonta az illetménye és 44.873 Ft a költségtérítése.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: jelzi az érintettségét.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: zárják ki a polgármestert a döntéshozatalból.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül  

és 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

9/2017. (II. 20.) HATÁROZATA 

 

döntéshozatalból történő kizárásról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a polgármesteri illetményre vonatkozó 

döntéshozatalból Fábián Gusztáv polgármestert kizárja.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: javasolja a polgármesteri illetmény tudomásul 

vételét.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

10/2017. (II. 20.) HATÁROZATA 

 

A polgármesteri illetmény tudomásulvételéről 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete tudomásul veszi, hogy 2017. január 1-től  

Fábián Gusztáv, polgármester illetménye a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 

2011. évi CLXXXIX. törvény (a továbbiakban: Mötv.) 71. § (4) bekezdés a) pontja alapján 

havonta 299. 151 Ft, továbbá az Mötv. 71. § (6) bekezdése alapján havonta 44. 873 Ft  

- illetménye 15 %-ának megfelelő - összegű költségtérítésre jogosult.  

Utasítja az alpolgármestert, hogy intézkedjen a polgármester járandóságai havi 

rendszerességgel történő kifizetése iránt. 



9 

 

Felelős: Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester 

Határidő: azonnal. 

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: jelzi érintettségét, kéri, hogy zárják ki a 

döntéshozatalból.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja, hogy ne zárják ki a döntéshozatalból az 

alpolgármester asszonyt.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül  

és 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

11/2017. (II. 20.) HATÁROZATA 

 

döntéshozatalból történő kizárásról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete az alpolgármesteri tiszteletdíjra 

vonatkozó döntéshozatalból Mátraházi Zsuzsanna alpolgármestert nem zárja ki.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja alpolgármester asszonynak a 100.000 Ft összegű 

tiszteletdíj megállapítását, illetve 15.000 Ft költségtérítést. 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül  

és 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

12/2017. (II. 20.) HATÁROZATA 

 

Az alpolgármester tiszteletdíjának megállapításáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Mátraházi Zsuzsanna, alpolgármester 

tiszteletdíját a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény (a 

továbbiakban: Mötv.) 80. § (2) bekezdése alapján 2017. január 1-jétől havi 100.000 Ft-ban  

állapítja meg.  

Az alpolgármester az Mötv. 80. § (3) bekezdése alapján havonta  15.000 Ft - tiszteletdíja 15 

%-ának megfelelő - összegű költségtérítésre jogosult.  

Utasítja a polgármestert, hogy intézkedjen az alpolgármester járandóságai havi 

rendszerességgel történő kifizetése iránt. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő: azonnal. 

 

2.) A 2017. évi költségvetésről szóló rendelet elfogadása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: minden évben az önkormányzatnak ez a legfontosabb 

rendelete a költségvetés. Megköszöni a pénzügyi ügyintéző munkáját, aki ezt a hatalmas 
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anyagot elkészítette. Ami változás történt, hogy az alpolgármesteri tiszteletdíj 134.000 Ft-tal 

került betervezésre, de a szavazás értelmében 100.000 Ft-tal módosítják. A bérek emelkedése 

meghatározó, ez vonatkozik mindenkire, ugyanis a falugondnok fizetése is emelkedett 

jelentősen, a polgármester, alpolgármesteri illetmény, illetve tiszteletdíj is. A polgármesteri 

illetményre a magyar állam ad némi támogatást a másik kettőre nem, de kigazdálkodja az 

Önkormányzat. A költségek között szerepel egy darab nagyobb felújítás, amit nyert az 

Önkormányzat tavaly 1,5 millió forintot, mégpedig a faluház tető felújítása. Vásároltak egy 

mosógépet, illetve vásárolnak némi informatikai eszközt is, erre általában megadja az állam a 

támogatást a könyvtári programban. 1.200.000 Ft állami támogatásból lehet 

eszközbeszerzésre is fordítani. Pénzeszköz átadásokban van egy nagyobb emelkedés, a Közös 

Hivatal kb. ugyanannyi, mint tavaly, kb. 550.000 Ft, a Tapolcai Társulás felé kb. 400.000 Ft-

ot fizetnek ebben az évben. Ami sajnos elég bosszantó, jelen volt a Badacsonytomaji Óvoda 

Társulás ülésén, és kettő óvodásra az idei évben 810.000 Ft-ot fizetnek. Felmerül a kérdés, 

hogy érdemes-e kettő darab társulásban részt venni. Miközben jelentősen kevesebb a 

révfülöpi semmivel sem rosszabb kondíciók mellett 103.000 Ft egy gyermek.  

A badacsonytomaji összeg csillagászati, a tavalyi évben kb. 200.000 Ft mindez 

gyermekenként, tehát a duplájára emelkedett. Ahogy már korábban volt róla szó, a 

falugondnoki szolgálat  állami támogatása 2,5 millió forint.  

A bevételek rovatban emelkedés történt, az általános támogatás 6.000.000 Ft-ról 7.000.000 

Ft-ra emelkedett. Adóbevételekben nem lesz változás, mivel nem emelték az adónemeket.  

A tartalékban kb. 900.000 Ft körüli összeg van.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: ezáltal az alpolgármesteri tiszteletdíj sor 1,2 millió 

forintra módosul a szociális hozzájárulás pedig 1.306.000 Ft lesz, így a tartalék sor 983.160 

Ft.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester:  kérdezi, hogy a szociális hozzájárulásnál 

figyelembe veszik-e a 55 év feletti munkavállalóknak járó kedvezményt? 

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: 22 %-kal kapta meg a szociális hozzájárulást.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: de ha beállítja, hogy 55 év feletti munkavállaló van 

kettő is, akkor 14,5 %-ot kell fizetni, erre törvény van.   

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: a munkaügyes kolléganőtől ezt kapta meg.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezte már a munkaügyes kolléganőtől, és a rendszer 

automatikusan nézi az életkort.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: be kell állítani, ezt a könyvelőtől tudja.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: szeretné megnyugtatni az alpolgármester asszonyt, ez be van 

állítva.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: a kincstár számfejti a béreket.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a hatásvizsgálatban óriási szerepe van a fizetés emelésnek, 

ez megtörtént, a 2017. évi költségvetést nyugodt lélekkel tudja ajánlani jóváhagyásra.  

A részletezésben szerepel, hogy 28 millió forint a bevétel és kiadás. A kiadási sorokban, ha 

megnézik az arányokat, akkor a személyi juttatások és járulékai tekintélyes összegek.  
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A bevételeknél 14 millió forint a támogatás közhatalmi bevételek címen, van az úgynevezett 

finanszírozási bevételek 7,5 millió forint összegben, de ebben szerepel a pénzmaradvány is.  

 

Kovács István képviselő: javasolja, hogy ne részletekbe tárgyalják, mert akkor itt ülnek 

estig, csak ha van valakinek észrevétele, az tegye meg.  Beiskolázási támogatásnál kérdezi, 

hogy mi okozza ezt a hatalmas összeget?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a gyermeklétszámba beletartozik minden nappali tagozatos 

iskolás.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: a beiskolázási támogatás egy kalap alatt van az összes 

települési támogatással. Van egy olyan állami támogatás rész, hogy szociális támogatás, ez 

idén 708.000 Ft. Ezt az összeget kell felosztani ez a beiskolázási támogatás ugyanaz, mint a 

rendkívüli támogatás, a temetési, szülési, lakásfenntartási támogatás, tehát ugyanazon a 

főkönyvi számon fog megjelenni, de ez csak egy tervezet. 

 

Kovács István képviselő:  beruházások, felújítások sorban a polgármestertől kérdezi, hogy 

valamikor született egy döntés a 1,5 millió forintos támogatásra. Egy árajánlat érkezett, 

melynek előzményeit nem ismeri, kérdezi, hogy ez az árajánlat mit takar? 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a cserép leszedését, a léc kicserélését, nejlonozást, 

ellenléccel visszahelyezve a meglévő cserép, megtoldva ugyanilyen bontott cseréppel, összes 

bádogozás.  

 

Kovács István képviselő:  ez véleménye szerint csak tűzoltás, ez nagyon régi épület.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ez az árajánlat kb. 1,8 millió forintos. Amennyiben 

menetközben a szalufáknál felmerül javítás, akkor menet közben módosításokkal megoldható. 

Kétség kívül bőven ráférne a faluházra 10 millió forint, így a födémet is ki tudnák cserélni.  

 

Kovács István képviselő: pontosan ezért kérdezte meg, tekintettel arra, hogy régi épület és 

bontás után sok minden kiderül.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a vállalkozó felment a padlásra, és megnézte a szalufák 

állapotát.  

 

Kovács István képviselő: nem szeretné azt sem, hogy elindul a beruházás, és kiderül, hogy 

még kell 1 millió forint.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: szerződést kötnek a vállalkozóval, melyben minden részletre 

kitérnek.  

 

Kovács István képviselő: ezek a cserepek szét vannak égve, és a fele szét fog törni. Ezzel 

nem oldanak meg semmit, lényeg, hogy ne legyen plusz költség. Kérdezi, hogy fel van-e 

mérve, hogy mit jelentenek ezek a költségek?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nincs új cserép. 

 

Kovács István képviselő: ha használtat vesznek, akkor drágább lesz.  
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Fábián Gusztáv polgármester: nem drágább a használt, csak legyen. A saját házánál is 

tudja, hogy csak használt cserepet használtak, és a világon semmi baja nincsen. Megfelelően 

válogatott, jó minőségi cserép bírja, mivel az kerámia.  

 

Kovács István képviselő: 60-70 éves cserépről beszélnek, azt kívánja, hogy ez az összeg 

legyen elég erre a beruházásra.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ebből az összegből ki kell, hogy jöjjön, mivel ez a 

legnagyobb probléma, hogy a faluház beázik. Legfőképpen a védőfólia elhelyezése a 

legfontosabb, és természetesen a jó bádogozás is.  

 

Kovács István képviselő: ő fordítva szokott építkezni, alulról kellene kezdeni az építkezést, 

gyors tűzoltásnak megfelel, de egyébnek nem.  

A beruházásoknál szerepel még, hogy önkormányzati épület felújítás 500.000 Ft, kérdezi, 

hogy ez mit takar? 

 

Fábián Gusztáv polgármester: az orvosi rendelő sarkának, mely ezer éves probléma a 

kijavítása, a süllyedés minimális megoldása.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: ennyiből megoldható? 

 

Kovács István képviselő: szerepel még olyan, hogy orvosi rendelő 300.000 Ft, nem érti? 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a 300.000 Ft-ot a festésre szánják, amennyiben meg tudják 

oldani saját erőből.  

 

Kovács István képviselő: tehát 800.000 Ft jut a rendelőre.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: két épület van, amivel probléma van, az egyik az orvosi 

rendelő másik a faluház. Tisztasági festés már muszáj, mert vannak beázások, és azt 

alaposabban meg kell csinálni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: ha a sarkot ebből az összegből nem lehet rendbe 

hozni, akkor nincs értelme a festésnek, inkább a sarkot kell megcsinálni és nem kell tisztasági 

festés.  

 

Kovács István képviselő: a tetősíknál van a vápa, a bádog, ami olyan, mint a szita, ha az nem 

lesz megoldva, hiába van festés belülről, akkor két hét múlva lehet az elejéről kezdeni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: az orvosi rendelő belső szobájában lévő helyiségben, ahol 

konkrétan látszottak a süllyedés nyomai, azt ketten a közfoglalkoztatásban résztvevő 

dolgozóval kijavították, kifestették. Ez kísérleti szinten a nyári szezonig történt, hogy azt 

ellenőrizzék vele, hogy folytatódik-e. Azért jobban néz ki így az orvosi rendelő ezen 

helyisége. Amennyiben ezen módszerrel megoldható, akkor megcsinálják kívülről is.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: gyakorlatilag ugyanezen két tételről szeretett volna 

tájékozódni, de így már megkapta a választ.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: amennyiben nincs több kérdés javasolja a rendelet 

elfogadását a személyi juttatások változásának beépítésével.  
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

2/2017. (III. 01. ) ÖNKORMÁNYZATI RENDELETE 

 

a 2017. évi költségvetésről  

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja a saját bevételeket és az adósságot keletkeztető 

ügyleteket is jóváhagyni az elkövetkezendő három évre.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

13/2017. (II. 20.) HATÁROZATA 

 
Az Önkormányzat saját bevételei és adósságot keletkeztető  

ügyleteiből eredő fizetési kötelezettsége megállapításáról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete az államháztartásról szóló 2011. évi 

CXCV. törvény 29/A. §-a alapján az önkormányzat saját bevételeinek, valamint a 

Magyarország gazdasági stabilitásáról szóló 2011. évi CXCIV. törvény 3. § (1) bekezdése 

szerinti adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a költségvetési 

évet követő három évre várható összegét az alábbiakban foglaltak szerint állapítja meg: 

 

Saját bevételek összege: 

                                                              2017.  4.880 ezer Ft 

        2018.  4.880 ezer Ft 

                                                              2019.  4.880 ezer Ft 

                                                              2020.  4.880 ezer Ft. 

 

Adósságot keletkeztető ügyletekből eredő fizetési kötelezettségek: 

                                                              2017.  0 Ft 

                                                              2018.  0 Ft 

                                                              2019.  0 Ft 

                                                              2020.  0 Ft 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a költségvetéssel kapcsolatos tájékoztatási kötelezettséget is 

javasolja elfogadásra.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 
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14/2017. (II. 20.) HATÁROZATA 
 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a költségvetéssel kapcsolatos 

tájékoztatási kötelezettséget tudomásul vette.  

 

 

3.) Közterület használatról szóló rendelet módosítása  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kéri az aljegyző asszony segítségét, hogy nyújtson 

tájékoztatást e napirend vonatkozásában.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: egy korábbi ülésen elfogadásra kerültek a közterület filmforgatás 

célú használatára vonatkozó díjak, viszont díjmeghatározásra a jogszabály szerint nincs 

felhatalmazása az Önkormányzatnak, ezért ezeket a részeket hatályon kívül kell helyezni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: az előterjesztés szerint van lehetőség turisztikailag kiemelt 

közterületek meghatározására. Jelenleg a törvényesség helyreállítása érdekében van egy 

rendelet tervezet, melyet javasol elfogadásra.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet  alkotta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

3/2017. (III. 01. ) ÖNKORMÁNYZATI RENDELETE 

 

a közterületek használatáról és az üzemképtelen járművek  

elhelyezésének rendjéről szóló 5/2012. (IV. 5.)  

önkormányzati rendelete módosításáról 

 

4.) 2017. évi közbeszerzési terv elfogadása  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a törvény értelmében minden évben közbeszerzési tervet kell 

elfogadni, mely Salföld vonatkozásában nemleges, javasolja a határozatot elfogadásra.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

15/2017. (II. 20.) HATÁROZATA 

 

A 2017. évi közbeszerzési tervről 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a közbeszerzésekről szóló 2015. évi 

CXLIII. törvény 42.§-a alapján az Önkormányzat, mint ajánlatkérő által 2017. évben 

lefolytatandó közbeszerzési eljárások éves tervét nemleges megjelöléssel jóváhagyja. 
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Megbízza a polgármestert, hogy az esetlegesen közbeszerzéssel érintett 

fejlesztéseket, beruházásokat kísérje figyelemmel. 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: folyamatos  

 

5.) 2017. évi rendezvényterv elfogadása  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a rendezvényterv vonatkozásában annyi módosítást javasol, 

hogy a Nőnap nem a Faluházban, hanem a település egész területén zajlik némi 

virágosztással. Salföld-Dalföld is szerepel a tervben, akik az idei évben nem teljes egészében 

a majorban kívánja a rendezvényt szervezni, hanem állítólag a faluházban is.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: ezzel kapcsolatban kérdezi, hogy a szervezők között 

miért szerepel a salföldi könyvtár, továbbá a Balassi-napoknak sem a könyvtár a szervezője.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: az Önkormányzat szintén támogatja a Balassi-napokat.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: más, hogy támogatja és más, hogy ő szervezi.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a szervezésben Szabó Ágnes részt vesz.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: hiányolja a tervből az esti beszélgetéseket a 

falubeliekkel, melyet április-május hónapokban szerepeltethetnének két hetente szombaton. 

Ezért nem kért pénzt, tehát ennek nem lesz költsége.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: van költsége, írjanak be 20.000 Ft-ot, a reprezentáció 

természetesen pénzbe kerül.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: pogácsát szoktak rendelni kb. 5.000 Ft értékben.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: 5 alkalommal számolva ennyit költséget be kell tervezni.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: így akkor a rendezvényekre szánt összeg 20.000 Ft-tal 

növekszik.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: az elhangzott módosítással javasolja a rendezvényterv 

elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

16/2017. (II. 20.) HATÁROZATA 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2017. évi rendezvénytervet elfogadja az 

alábbi módosítással:  

 

- Nőnap helyszíne: Salföld település, 
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- Április-május hónapban: Beszélgetés a falubeliekkel 5 alkalommal szombatonként, 

tervezett költség 20.000 Ft.  

 

 

6.) Vendégház szállásdíjának meghatározása  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a tavalyi évhez képest nem javasol módosítást a szállásdíjak 

vonatkozásában. Ezért az összegért kiveszik a vendégházat. Javasolja a tavalyi díjak 

elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

17/2017. (II. 20.) HATÁROZATA 

 

A vendégház igénybevételéért fizetendő szállásdíj meghatározásáról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Salföld, Kossuth u. 27. szám alatt 

lévő 4 fő elhelyezésére szolgáló vendégházát magánszálláshely céljára kívánja 

hasznosítani, melyért 2017. évben fizetendő szállásdíjakat az alábbiak szerint határozza 

meg: 

 

2017. április 01 –től 2017. június 30-ig és 2017. szeptember 1-től 2017. december 31-ig 

 

 1-2 fő esetében                   6.000.-Ft/nap 

    3 fő esetében        8.000.-Ft/nap 

    4 fő esetében                            10.000.-Ft/nap 

 

     2017. július 01-től 2017. augusztus 30-ig 

 

1-2 fő esetében                    8.000.-Ft/nap 

 3-4 fő esetében                  11.000.-Ft/nap 

 

Legkisebb szállásfoglalás minimum két éjszaka.  

Az ár nem tartalmazza az idegenforgalmi adót. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: azonnal 

 

 

7.) Polgármester szabadság ütemezésének elfogadása  

 

Fábián Gusztáv polgármester: összesen 55 napot kellene, hogy kivegyen. Kérdezi, hogy 

erre vannak valamilyen szabályok? 

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: a 2016. évről áthozott szabadságot  március 31-ig kell kivenni.  
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Fábián Gusztáv polgármester: az alábbi ütemezésben javasolja elfogadni: 

- március 6-tól március 21-ig  16 nap 

- április 10-től április 21-ig  10 nap 

- május 8-tól május 19-ig  10 nap 

- június 06-tól június 17-ig  10 nap 

- szeptember 11-től szeptember 21-ig 9 nap.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: miért nem lehet egyben kivenni, mondjuk 

augusztusban, miért kell elaprózni? 

 

Fábián Gusztáv polgármester: így szeretné kivenni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: kettő hetet határoz meg a munkavállaló.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: miért a többit ki határozza meg? 

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: hát a testület. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: mi a törvény, hogyan kell elosztani?  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: ahogy a törvény előírja. A munkavállaló kérésére meg lehet 

határozni a szabadságot, a munkavállaló viszont 15 nappal rendelkezik, ha jól tudom. 

Általában nem mondja meg a munkáltató, hogy csak egy meghatározott időszakban lehet 

szabadságra menni.  

Jellemzően ott nyúl bele a munkáltató a szabadságokba, ahol kimondottan leállás van. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja az általa elmondott ütemezés elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

18/2017. (II. 20.) HATÁROZATA 

 

A polgármester 2017. évi szabadsága ütemezéséről 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Fábián Gusztáv, polgármester 2017. évi 

szabadságának ütemezését az alábbiak szerint hagyja jóvá: 

 

- március 6-tól március 21-ig    16 nap 

- április 10-től április 21-ig    10 nap 

- május 8-tól május 19-ig    10 nap 

- június 06-tól június 17-ig    10 nap 

- szeptember 11-től szeptember 21-ig     9 nap.  
 

8.) Egyesületek 2016. évi támogatásának elszámolása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: az Ábrahámhegyi Polgárőr Egyesület a 2016. évi 

támogatásról benyújtotta elszámolását, melyet javasol elfogadásra.  
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

19/2017. (II. 20.) HATÁROZATA 

 

Ábrahámhegy Polgárőr Egyesület támogatásának elszámolásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete, az Ábrahámhegy Polgárőr Egyesület 

(8256 Ábrahámhegy, Badacsonyi u. 13.) részére nyújtott, 2016. évre vonatkozó támogatással 

való elszámolást elfogadja. 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: azonnal 

 

9.) Ábrahámhegy Polgárőr Egyesület 2017. évi támogatás iránti kérelme 

 

Fábián Gusztáv polgármester: 30.000 Ft került erre a célra betervezésre, ezért javasolja a 

támogatás elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

20/2017. (II. 20.) HATÁROZATA 

 

Ábrahámhegy Polgárőr Egyesület támogatásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete az államháztartáson kívüli forrás 

átvételére és átadására vonatkozó szabályokról szóló 17/2013. (XI. 19.) önkormányzati 

rendelete (a továbbiakban: Ör.) alapján elhatározza, hogy az Ábrahámhegy Polgárőr 

Egyesületet (Székhely: 8256 Ábrahámhegy, Badacsonyi u. 13.) (továbbiakban: Egyesület)  

egyszeri 30.000 Ft-tal, azaz   Harmincezer forinttal támogatja.   

 

A támogatás kifizetése egy összegben utalással történik az Egyesület pénztára javára.  

A támogatás célja: Az Egyesület működési kiadásainak támogatása 

A felhasználás határideje: 2017. december 31. 

Az Egyesület a támogatásról 2018. január 31.-ig köteles elszámolni. 

A támogatási cél kormányzati funkciója: 031060 Bűnmegelőzés 

 

Utasítja a polgármestert, hogy fenti támogatásról a Képviselő-testület döntésének megfelelő 

tartalommal kössön megállapodást az Egyesülettel, ami terjedjen ki az Ör. 4. § (2) 

bekezdésében meghatározottakra.  
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Utasítja a polgármestert, hogy a megállapodás megkötését követően intézkedjen fenti összeg 

kifizetéséről. 

Utasítja a polgármestert, hogy az elszámolás benyújtásáról, illetve annak elmaradásáról 

számoljon be a Képviselő-testületnek. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő:  

- a megállapodás megkötésére: 2017. március 31. 

- az összeg kifizetésére: a megállapodás megkötését követően, az abban foglaltak 

szerint 

- beszámolás: az elszámolást, illetve elmaradása esetén az arra biztosított határidő 

lejártát követő testületi ülésen. 

 

 

10.) Falugondnoki szolgálat továbbképzési terve  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a 60 pontból már 30 pont megvan a falugondnoknak a 

továbbképzésekből. Javasolja elfogadásra a terv „A” verzióját.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

21/2017. (II. 20.) HATÁROZATA 

 

A falugondnoki szolgálat 2017. évi 

 továbbképzési terve jóváhagyásáról   

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a falugondnoki szolgálat 2017. évi 

továbbképzési tervét jóváhagyja. 

 

Utasítja a polgármestert, hogy a döntésről a falugondnokot tájékoztassa. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: folyamatos.  

 

 

11.) Balaton-felvidéki Szociális, Gyermekjóléti és Háziorvosi Ügyeleti Szolgálat 

által biztosított szociális és gyermekjóléti alapellátások intézményi térítési 

díjainak véleményezése 

 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a társulási tanács ezeket a térítési díjakat elfogadta.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: Ábrahámhegy település van felhatalmazva a rendelet alkotással, 

melyet akkor tehet meg, ha a társult települések a véleményükkel alátámasztják. Az elfogadott 

díjak vonatkozásában a társulás elfogadott kedvezményeket.  
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Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy ezt tavaly milyen formában fogadta el a 

testület?  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: a tavalyi évben a házi segítségnyújtás vonatkozásában 90 %-ot 

vállalt át a társulás, Salföld település pedig 10 % kedvezményt vállalt át. Annyiban módosult 

ez az egész, hogy sokféle kategória jelentkezik most. A szociális étkezésnél egy kategória 

van, a házi segítségnyújtáson belül 5 kategória van, és erre vonatkozóan kellene eldönteni a 

testületnek, hogy kívánja-e pluszba támogatni, vagyis ad-e további kedvezményeket.  

Az előterjesztésben szerepel, hogy melyik kategóriában mennyit vállal át a társulás.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: tehát az adott 100 %-ot kell kipótolni. Különösebb változás 

nincsen.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: a házi segítségnyújtás kétfelé oszlik, egyszer van a személyi 

gondozás és a szociális segítés. A személyi gondozás viszonylag nagyobb fokú szakmai 

gondozást igényel, a szociális segítés nem igényel mélyebb szakmai segítséget.  Ezért ezt a 

szociális segítést  9,2 %-ban támogatja a társulás, a többit az igénybe vevőnek kell kifizetni, 

ami 1170 Ft/óra.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: tudomása szerint ez a településen minimális, főleg a 

személyi gondozás van. Szociális segítésről nem tud.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: eddig ez nem volt ketté bontva. Nem ismeri a hivatal a 

gondozottakat, nem ide tartoznak.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ez a szociális segítés elég érdekes kategória. Azt támogatja, 

hogy a személyi gondozást pótolja ki az önkormányzat, a szociális segítés elég furcsán alakul. 

Nincs meghatározva, hogy ezért a közel 1200 Ft összegért mit végez, mit takar a szociális 

segítés, ez azért nem volt kifejtve.  

 

Kovács István képviselő: ez az óradíj nagyon húzós.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: szigorú lesz, de a szociális segítésben a 91,8 %-ot nem 

vállalja át az Önkormányzat. A többinél változatlanul a %-okat, ami az Önkormányzatra esik, 

kifizetnék.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: nem szükséges mindet kiegészíteni 100 %-ra, bármilyen arányt 

vállalhat az Önkormányzat.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ez egy gumiparagrafus, pillanatok alatt kiderül, hogy a 

személyi gondozásból szociális segítés lesz.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: azt javasolja, hogy fele-fele arányban támogassák, 

tehát ne 100 %-ra egészítsék ki, hanem  50 %-ig, vagy 55 %-ig.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja a személyi gondozásnál a fennmaradó %-ot az 

Önkormányzat fizesse a szociális segítésnél nem.  

 

Kovács István képviselő: kérdezi, hogy erre a célra van tervezve a költségvetésben.  
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Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: a társulás által megküldött tervezett hozzájárulások 

benne szerepelnek a költségvetésben.  

 

Kovács István képviselő: tehát a maximummal van tervezve a  költségvetés.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: ezt előre nem lehet tudni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: van egy tavalyi adat, amit erre a célra kifizetett az 

Önkormányzat?  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: igen van, de a társulás minden évben elküldi azt az 

előterjesztést, amit a testület elfogad. Önkormányzatonként és funkciónként le van osztva.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ez lehet több is, és kevesebb is.  

 

Kovács István képviselő: azt fogadják el, amit a társulás elküldött.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: az a különbözetet fedi le. Amit most a testület átvállalna, az már 

plusz kiadás a testület számára.  

 

Kovács István képviselő: nem kell pluszt vállalni, a társulás már egyszer megállapította a 

díjakat.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: óránkénti pluszt tavaly bevállalta az Önkormányzat.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: ez most jóval több, tavaly 10 %-ot vállalt át az 

Önkormányzat. Nem támogatja a megosztást, ha támogatják, akkor egyenlő arányba 

támogassák.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy ezekre a területekre az Önkormányzat kap 

állami támogatást?  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: ez a szociális kiadásokba beleszámít, ugyanúgy mint a 

települési támogatás, tehát ugyanez a kormányzati funkció. A házi segítségnyújtás nagyon 

megemelkedett a tavalyi évhez képest most 179.382 Ft-ot terveztek be, tehát ez ott látszik, a 

tavalyi 57.000 Ft-tal szemben. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: ez abból adódik, hogy próbálnak magasabb iskolai 

végzettségűvel dolgoztatni, mert akkor a társulás is több pénzt kap.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: ezeknél a szolgáltatásoknál biztos, hogy szigorúbb előírások 

vannak.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ha iskolázatlan, vagyis szerényebb iskolai végzettségű 

dolgozóval oldják meg a feladatot, akkor az állami támogatás is kevesebb.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: még egyszer mondja, hogy nem tenne különbséget.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: még egyszer tisztázzák, az Önkormányzat a kistérségnek 

fizet ezért a szolgáltatásért.  
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Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: a társulás működéséért fizet az Önkormányzat, tehát ő 

havonta küldi a számlát.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: tehát ő a fenntartásért már megkéri a pénzt, összesen 

400.000 Ft-ot fizetnek.  

 

Kovács István képviselő: kérdezi, hogy hány gondozott van a településen? Úgy gondolja, 

hogy 3-4 fő lehet. Nagy részénél csak ebédszállítás és beszélgetés van.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nem lehet ellenőrizni, hogy az az ebédszállítás személyi 

gondozásba is átmegy-e.  

 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: viszonyításnak a tavalyi évet tudja mondani. 57.000 Ft 

került betervezésre házi segítségnyújtásra. A teljesítésben 66.320 Ft van, tehát erre még rájött 

az, amit pluszba kiszámlázott. Tehát egész évre pluszba az Önkormányzat 9.000 Ft-ot fizetett.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a szociális segítést nem javasolja téríteni, ha valaki igénybe 

veszi ezt a szolgáltatást, akkor fizesse meg ezt az óradíjat. Egyébként fenntartja, hogy a többi 

esetben a % maradékokat fizesse ki az Önkormányzat. Önmagában fizetnek eleget a 

fenntartásra, de ezt tudja javasolni elfogadásra.  

Szavazásra bocsátja az alábbiakat:  

 

- szociális segítés vonatkozásában  nem nyújt támogatást,  

- személyi gondozás vonatkozásában továbbra is az Önkormányzat fizesse ki azt a  %-

ot, amit nem fizet ki a társulás.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

22/2017. (II. 20.) HATÁROZATA 

 

A szociális és gyermekjóléti alapellátások intézményi  

térítési díjainak meghatározásáról 

 

Salföld Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Tapolca Környéki Önkormányzati 

Társulás Társulási Tanácsa a fenntartásában működő Balaton-felvidéki Szociális, 

Gyermekjóléti és Háziorvosi Ügyeleti Szolgálat által biztosított szociális és gyermekjóléti 

alapellátások intézményi térítési díjainak meghatározásáról szóló előterjesztést megtárgyalta. 

Az előterjesztésben javasolt térítési díjakat az alábbi mentességekkel, kedvezményekkel 

kiegészítve fogadja el.   

A házi segítségnyújtás tekintetében a társulás által elfogadotton túl, az intézményi térítési 

díjból további   kedvezményt biztosít a következők szerint:  

- személyi gondozás esetében az első kategóriában 8,5 %, 

- személyi gondozás esetében a második kategóriában 11,5 %, 

- személyi gondozás  esetében a harmadik kategóriában 15,5 % 

- személyi gondozás esetében a negyedik kategóriában 20 %. 
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Felkéri a polgármestert, hogy a döntésről szóló határozatot küldje meg a Társulás elnökének 

további intézkedés végett. 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

Határidő: 2017. március 31.  

 

12.) Viziközmű vagyon értékelésének elfogadása  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nem vonja kétségbe a szakértő árait, van egy értéke a salföldi 

viziközmű vagyonnak. Javasolja elfogadásra az értékelést.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

23/2017. (II. 20.) HATÁROZATA 

 

Önkormányzati tulajdonú víziközművek vagyonértékelésének elfogadása 

 

1./ Salföld Község Képviselő-testülete a tulajdonában lévő víziközművekre vonatkozó, a 

Dunántúli Regionális Vízmű Zrt. által elkészített vagyonértékelést, továbbá az abban szereplő 

vagyonleltárt elfogadja. 

 

2./ Salföld Község Önkormányzata a vagyonértékelésben szereplő adatokat a víziközművek 

vagyonértékelésének szabályairól és a víziközmű-szolgáltatók által közérdekből közzéteendő 

adatokról szóló 24/2003. (V. 29.) NFM rendelet 2 §. (2) bekezdése értelmében saját 

nyilvántartásain 2017. január 1-i fordulónappal átvezeti. A vagyonértékelés szerinti 

vagyonérték 5.666.355,- Ft. Az Önkormányzat tulajdonában lévő víziközmű vagyon értéke a 

2015. június 30-i fordulónappal elkészített vagyonértékeléssel került megállapításra a 

vagyonértékelésben rögzítettek szerint, amely vagyon elemeinek új bekerülési értékeként 

történő megjelenítése az Önkormányzat számviteli nyilvántartásaiban 2017. január 1-jével 

valósul meg oly módon, hogy a 2015. június 30-i fordulónappal megállapított vagyonérték a 

2015. július 1. – december 31. között aktivált beruházásokkal, illetve egyéb változásokkal 

módosításra kerülnek. A 2017. január 1-jei bruttó bekerülési érték az avulással korrigált 

újraelőállítási érték alapján került megállapításra. 

 

3./ A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert, hogy jelen döntést a DRV Zrt. részére 

megküldje. 

 

4./ A Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert a további, szükséges intézkedések 

megtételére. 

 

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 

 

Határidők: 1./   azonnal 

      2./   folyamatosan 

                  3./   legkésőbb 2017. április 30. 

                 4./   folyamatosan. 
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13.) A Badacsonytomaj  Napközi otthonos óvodai ellátását biztosító Intézményi 

Társulás működéséről és a Társulási Tanács munkájáról szóló beszámoló 

elfogadása 

 

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja elfogadásra a beszámolót, attól függetlenül, hogy az 

óvodai költség csillagászati. Mivel két helyen is vannak, ezért az egyik társulásból 

kiszállhatnának. Tudomása szerint legközelebb 2018. júniusában léphetnek ki ebből a 

társulásból.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: tehát 6 hónappal előbb tudomására kell hozni a társulásnak a 

felmondás szándékát. A társulási megállapodásban úgy van, hogy június 30-i hatállyal lehet, 

viszont az Mötv. azt szabályozza, hogy év végével, de ha ettől ellentétesen szabályoz a 

társulási megállapodás és egyéb jogszabály, márpedig a köznevelési intézményeknél az 

óvodánál ellentétesen szabályoz a köznevelési törvény, és ezáltal ellentétesen kerül be a 

társulási megállapodásba, ezért a határidő június 30. Ebben az évben 6 hónappal előbb már 

sehogy sem tudja meghozni a döntést, ha 2017. decemberében meghozza a döntést a testület, 

hogy ki akar lépni a társulásból, akkor azt közli a társulási tanáccsal, hogy 2018. június 30-i 

hatállyal kíván kilépni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: nem igazán forgatná a köpönyeget, mivel mostanáig 

azt mondták, hogy Badacsonytomaj felé menjenek a gyerekek. Azt mondja, hogy inkább 

tárgyalni kellene.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: személy szerint ő vesz részt a társulás ülésén.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: külön megállapodásra kellene törekedni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ha ő nem fogadja el a költségvetést, attól még Ábrahámhegy 

és Badacsonytomaj elfogadja.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: nem kényszerítene gyerekeket arra, hogy másfelé 

menjenek.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: nem kell másfelé menniük, nyugodtan járhatnak abba az 

óvodába, csak a társulási tanácsból lép ki az Önkormányzat, és ezzel együtt a támogatás is 

megszűnik.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: de akkor mi van a gyerekekkel? 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a gyerekek ugyanúgy járnak oda, az óvoda felveszi az állami 

támogatást, csak a salföldi támogatás nem fog beérkezni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: ebben az ügyben azért ő szeretne puhatolózni. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: rengeteg idő van rá. Javasolja a beszámoló elfogadását.  
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

24/2017. (II. 20.) HATÁROZATA 

 

A Badacsonytomaj város és Ábrahámhegy, Salföld községek  

Napközi otthonos óvodai ellátását biztosító Intézményi Társulás működéséről  

és a Társulási Tanács munkájáról szóló beszámoló elfogadásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Badacsonytomaj város és 

Ábrahámhegy, Salföld községek Napközi otthonos óvodai ellátását biztosító Intézményi 

Társulás 2016. évi működéséről és a Társulási Tanács 2016. évi munkájáról szóló beszámolót 

az előterjesztés szerinti tartalommal elfogadja. 

Felkéri a polgármestert, hogy a döntésről a Társulási Tanácsot tájékoztassa.  

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő: 2017. február 28.  

 

 

14.) Szociális ellátásokról szóló rendelet módosítása 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a rendelet gyakorlati alkalmazása során felmerült kérdések 

kiküszöbölésére a  hivatal elkészítette a rendelet módosítás tervezetét. Van olyan, aki itt él a 

településen tartózkodási hellyel életvitelszerűen, de semmilyen támogatásban nem részesül, 

mivel csak tartózkodási helye van, de van olyan, aki állandó lakóként be van jelentkezve, 

részesül mindenféle támogatásban, viszont egy napot sem él a községben.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: a tartózkodási hely kérdését nem tudta kezelni a hivatal a 

gyakorlatban. Az, hogy állandó lakóhely, az nem szerepel a törvényben, csak a lakóhely 

fogalma, tehát maga az állandó lakóhely az csak a köztudatban szerepel.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: jelenleg is vannak olyanok a településen, akik állandó 

lakóhellyel rendelkeznek a faluban, de kb. 10 éve nem lehet őket látni, és sorba veszi fel a 

segélyeket. Ezeket a támogatási formákat ő írja alá, és egyértelműen van tudomása arról, hogy 

az illető nem él a községben. Ki ellenőrzi azt, hogy az illető életvitelszerűen itt tartózkodik-e, 

automatikusan jár neki a támogatás.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: az életvitelszerűséget nagyon nehéz ellenőrizni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ki fogja ezt ellenőrizni.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: nyilván az, aki a jogosultságot megállapítja, illetve egy kisebb 

településen a lakókörnyezet tudja, hogy ki lakik ott.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: aki állandó lakó a településen, az építményadót 15.000 Ft-ot 

fizet.  
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Tóthné Titz Éva aljegyző: ez biztosan nem így van, mert ez diszkriminatív, valószínűleg 

másképpen van fogalmazva.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: van erre terve a közös hivatalnak, hogy ki fogja ezt 

ellenőrizni, hogy valaki életvitelszerűen ott lakik-e vagy sem.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: nyilván a településnek az az érdeke, hogy az kapjon támogatást, 

aki valóban ténylegesen a községben él. Azért került ez a pont bele a rendelet tervezetbe, 

mivel több esetben előfordult az, hogy az illető nem tud bejelentkezni, tekintettel arra, hogy 

albérletben van, és így felmerült, hogy ő ott nem kap ellátást. Egyébként pedig mindenki 

tudja, hogy ő ténylegesen ott él a családjával, onnan jár dolgozni. Az életvitelszerűség kérdése 

azért került bele, mert az a településeken az elvárás, tehát ezeket a visszajelzéseket kapja a 

hivatal. Azt sem szeretnék, hogy valaki tartózkodási helyet létesít, és jöjjön különböző 

támogatásokért, de életvitelszerűség pedig nincsen mögötte. Az élvitelszerűséget a település 

vezetősége, vezetői nagyjából tudják, hogy fennáll-e vagy sem.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: van olyan is, hogy az illető benyújtja a lakásfenntartási 

támogatás iránti kérelmet, beiskolázási támogatás iránti kérelmet, de a házban 

villanyfogyasztás nincsen. A kérelem eljut az ügyintézőhöz, aki elkészíti a határozatot, a 

polgármester pedig aláírja, pedig pontosan tudja, hogy nem él itt az illető.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: ez talán nagyobb mozgásteret ad az elbírálásnál.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: akkor mondja azt a polgármester, hogy ezt nem írja alá?  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: vannak a rendeletben olyan külön megállapítható támogatások, 

mint például a gyermek születésre tekintettel adható támogatás, ahol még pluszban le van 

szabályozva, hogy milyen feltételeknek kell megfelelni, például ebben az esetben egy év 

lakóhelyet kér a rendelet. A rendelet elején ezek a változások, hogy lakóhely, tartózkodási 

hely, életvitelszerűség kérdése a rendelet általános személyi hatályát bővíti ki egyrészt, 

másrészt pedig szigorítja. Tehát ezek a problémák a gyakorlati alkalmazásnál derültek ki.  

A temetési támogatás esetében viszont kiegészítették arra, hogy az, aki ezt kéri, állandó 

lakóhellyel rendelkezzen.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: egyet nem szeretne, melyet eddig sem szeretett, hogy aláírt 

egy ilyen támogatást, egy illetőnek, aki soha nincsen a településen, most pedig úgy dönt, hogy 

nem írja alá és az illető fellebbez, hogy ő bizony a községben él. Akkor ki fogja bizonyítani? 

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: a polgármesteri döntés ellen a testülethez fellebbez a kérelmező. 

Valóban nehéz kérdés az életvitelszerűség, tehát akkor ez ne legyen benne a rendeletben?  

 

Fábián Gusztáv polgármester: azt nem szeretné, hogy egy gumiparagrafus okán 

hadakozzon valakivel, hogy itt van, vagy nincsen.  Kérdezi továbbá, hogy jogosultság kezdő 

időpontja mire értendő? 

 

Tóthné  Titz Éva aljegyző: eddig az volt, hogy ha valaki benyújtotta a lakhatásra nyújtható 

települési támogatás iránti kérelmet, akkor nem lehetett megállapított jogosultsága, mert 

akkor el kellett utasítani a kérelmet. A magasabb szintű jogszabályok is már használják, hogy 

ha egy ellátás egy évre kerül megállapításra, mint például a lakhatási támogatás, akkor, ha 

például az előző jogosultság lejár szeptember 1. napjával, akkor az új kérelmet már 
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benyújthatja akár augusztusban, és akkor megállapítható az új jogosultság szeptember 2. 

napjától. Ez egy technikai dolog.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: az életvitelszerűség kérdését nem tudja támogatni, ez teljesen 

tipikus jogállami dolog.  

 

Kovács István képviselő: kis településen élnek, polgármester két tanuval ott van, és kész. 

Nem tartózkodik ott, nincsen közüzemi számlája, nem füstöl a kémény, nem itt fekszik le 

minden nap.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: Szigligeten ezt szabályozzák, hogy konkrétan hány hónapot 

kell a településen élni ahhoz, hogy jogosult legyen különböző támogatásokra. Kérdés, hogy ez 

jogos-e vagy sem. Véleménye szerint ne bolygassák ezt az életvitelszerűség kérdését, tehát a 

rendelet tervezet 1. §-át javasolja törölni. A többi szakasz változatlanul benne maradhat.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

4/2017. (III. 01.) ÖNKORMÁNYZATI RENDELETE  

 

az egyes szociális ellátások szabályozásáról szóló 

 3/2015. (III. 02.)  önkormányzati rendelete módosításáról 

 

15.) Törvényességi felhívás megtárgyalása  

 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a tavalyi évben a településnév használatával kapcsolatban 

rendelet került elfogadásra, mivel egy salföldi lakos nehezményezte, hogy „Salföld” nevet 

használja valaki az interneten. Erre a rendeletre törvényességi észrevétel érkezett a Veszprém 

Megyei Kormányhivataltól, melyet ismertet.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: elkészült az új rendelet tervezet, mely szerint a jelkép, illetve a 

településnév használat rendelet össze lett dolgozva a jogszabályalkotásnak megfelelően.  

Az eredeti rendelethez képest a jelképek színeit kellene pontosan meghatározni.  

 

A jelképek színeit a képviselő-testület pontosan meghatározta a rendelkezésre álló asztali 

zászló segítségével.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: a 10. § vonatkozásában lenne kérdése, konkrétan a 

Salföld-Dalföld rendezvényre gondolt.  

 

Fábián Gusztáv polgármester:  ez nehéz kérdés, a Bíró-Gombos Alapítvány valószínűleg a 

településre van bejegyezve.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: ezen nem kellene módosítani? 
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Fábián Gusztáv polgármester: ez csak eldöntés kérdése. Javasolja a törvényességi 

észrevétel elfogadását.   

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

25/2017. (II. 20.) HATÁROZATA 
 

A Veszprém Megyei Kormányhivatal  törvényességi felhívásáról 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Veszprém Megyei Kormányhivatal 

VEB/005/631/2017. számú törvényességi felhívását megtárgyalta. 

 

A Képviselő-testület a törvényességi felhívásban foglaltakkal egyetért, a törvénysértés 

megszüntetéséről a kifogásolt rendelet újraszabályozásával intézkedik. 

Felkéri a polgármestert, hogy az intézkedésről a jogszabálysértés megszüntetésére nyitva álló 

határidőben értesítse a Kormányhivatalt.  

 

Felelős: Fábián Gusztáv, polgármester 

Határidő: következő tervezett ülés.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: egyúttal javasolja elfogadni a rendelet tervezetet is.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

5/2017. (III. 01.) ÖNKORMÁNYZATI RENDELETE  

 

az Önkormányzat jelképeiről és a  

településnév használatának rendjéről 

 

 

16.) Tájékoztatás településképi rendelet és az arculati kézikönyv készítési 

kötelezettségről, valamint a Balaton törvény 2017. évi felülvizsgálatáról 

 

Fábián Gusztáv polgármester: ismerteti az előterjesztést.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: ebben a feladatban a határidő nagyon rövid október 1-ig a 

rendeletet is el kell fogadni. Ez egy tájékoztató anyag, hogy ilyen feladat vár a településre és 

ehhez megfelelő szakember gárdára van szükség.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: kérdezi, hogy emiatt a helyi építési szabályzatot is 

módosítani szükséges?  
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Tóthné Titz Éva aljegyző: nagy valószínűséggel igen, módosítani szükséges.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja a tájékoztatás elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

26/2017. (II. 20.) HATÁROZATA 
 

Településrendezéssel kapcsolatos tájékoztatásról  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a településképi rendelet és az arculati 

kézikönyv készítési kötelezettségről, valamint a Balaton törvény 2017. évi felülvizsgálatáról 

szóló tájékoztatást tudomásul vette. 

 

17.) Helyi adó rendelet módosítása  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a háziorvos részére biztosította a testület az iparűzési adó 

alóli mentességet.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: Uniós szabály szerint de minimis támogatásnak minősült ez a 

kedvezmény, ami miatt a rendeletbe ezt be kellett építeni. Most pedig megváltozott a 

jogszabály és ez a fajta kedvezmény már nem de minimis támogatás, ezért ezen szakaszokat a 

rendeletből hatályon kívül kell helyezni.  A kedvezmény továbbra is megmarad a 

háziorvosnak.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja a rendelet módosítás elfogadását.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

6/2017. (III. 01.) ÖNKORMÁNYZATI RENDELETE  

 
a helyi adókról szóló 13/2014. (XI. 10.)  

önkormányzati rendelete módosításáról 

 

18.) Vegyes ügyek 

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: sajnos kénytelen lesz visszakanyarodni az első 

napirendi ponthoz. Teljes állású munkaidőben dolgozik, ezzel kapcsolatban már jelezte 

decemberben, hogy az Ötv. alapján a munkavégzés alól felmentés kötelezett  a cég azokra az 

időszakokra, amikor az önkormányzati munkával, vagy testületi üléssel kapcsolatban van 

feladata. Erre kompenzációt szeretne kérni a képviselő-testülettől. Ezt ugyan akkor 

visszavonta, amikor abban a tudatban volt, hogy az alpolgármesteri tiszteletdíj 134.000 Ft-os 

összegét fogja kapni, de mivel ez nincs így, ezt szeretné 2017. február 1. napjától 
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érvényesíttetni. Nem tudta, hogy mi lesz a mai döntés kimenetele, így majd ezt az igényét 

írásban benyújtja.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: ez az önkormányzati törvényben van meghatározva, tehát 

bármilyen módon mondható, hogy az alpolgármesteri feladatot kell holnap ellátni, és nem tud 

menni a munkahelyre? Indokolnia kell, hogy mi az apropója a távollétének?  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: a munkahely felé? Azt nem tudja, hogy a munkahely mit kér.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: az alpolgármester asszony Budapesten tartózkodik, és 

például délután 5 órakor van az ülés, tehát akkor azt az időt is kell venni, amíg eljut ide az 

alpolgármester asszony? 

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: nyilvánvalóan igen.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: az az idő ameddig a munkaidő tart és Budapestről a lejutás 1,5-2 

óra akkor nyilván 3 órakor el kell indulni, és így 3-tól 4-ig amíg a hivatalos munkaidő tart 

akkor az egy órára benyújthatja igényét.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: az alpolgármester asszonynak jogában áll ezt megtenni. 

Amennyiben  jogilag megfelelő, akkor természetesen kifizetik.  

 

Tóthné Titz Éva aljegyző: arra az időre eső munkabérről igazolást kell kérni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: amennyiben más kérdés nem merül fel, megköszöni a 

részvételt és az ülést 13:00 órakor bezárja.  

 

 

K.m.f. 

 

 

 

Fábián Gusztáv      Dr. Szabó Tímea 

polgármester        jegyző 

 

 

 

A jegyzőkönyv tartalmáért felelős személy: 

 

 

 

 

Tóthné Titz Éva  

aljegyző 

 


